



FLEXJET



MACKAGE



THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW – ESTABLISHED 1985

26-27-28 JANUARY 2024



German text see below

Press release

The Snow Polo World Cup St. Moritz 2024

Spectacular second day: The Kusunacht Practice & Mackage secure their spot in tomorrow's Final

St. Moritz, 27 January 2024. **Day two and blazing sunshine welcomed the many spectators who came to the frozen Lake St. Moritz, all keen to soak up the exclusive atmosphere and enjoy one of the most incredible sporting events in the world.**

As the first ever snow polo event, born as the brainchild of CEO and founder Reto Gaudenzi back in 1985, this highlight of the snow polo world calendar is looking to celebrate its 40th anniversary next year. Success builds success and nowhere is this more true than at The Snow Polo World Cup St. Moritz. As the only high goal tournament played on snow, the whole event has been a sell out once again this year for the VIP and Chukker Club tickets. Tickets for tonight's VIP Gala Dinner at Badrutt's Palace are the hottest ticket in town and there have been sold out for months.

The months of typically efficient Swiss planning to seamlessly install the infrastructure on the usually uninhabited, frozen lake to deliver the best VIP experience, luxury and fun for those lucky enough to attend is impressive. With a tournament budget of around CHF 2.5 million, it takes a total of 5,600 man hours to install 3,900 tonnes of infrastructure. No detail is overlooked, no matter how small.

With the weather gods smiling, perhaps delivering too much sunshine in St. Moritz recently, the ice depth is good and completely safe at about 40 centimetres, but the quality of the playing surface has caused the snow polo maestro Reto Gaudenzi to make the call that penalty shootouts will replace the usual four chukka games for today's action. This test of skill from the players can be as nail-biting as open play; with each pivotal strike of the ball under the inscrutable watch of the packed stands and those also streaming the action live from around the world. Today each player had to take four penalties each: two from 30 yards out and two from 50 yards. It may have looked easy, but any wind, the peccadilloes of each pony and the sheer stress of the moment, combine to test each player's nerve and skill.

Today the conditions presented near-perfect penalty-taking conditions, with not even the slightest breeze and the snow flawlessly groomed. Melissa Ganzi's World Polo League and Perrier-Jouët were the first to take to the frozen lake to pit their skill and nerve against one another – no doubt having spent last night, running through each shot and mentally preparing their swings for today. Pressure as they say makes diamonds and The Queen of Snow Polo, Melissa Ganzi, sparkled with both her 30 yard shots hitting home. However, Perrier-Jouët's Max Charlton – Snow Polo World Cup St. Moritz multi-title winner – and Hissam Hyder – 2014 Most Valuable Player – had truly found their form and sent every one of their shots through the posts, narrowly securing Perrier-Jouët the win, 11-9.



The number one seeded team from yesterday, The Kusunacht Practice, faced Flexjet in the first Semi Final match. After a frenetic morning of penalty practice from both teams, the scores went right down to the wire, but the support of the crowd which was packed with Kusunacht supporters, combined with a perfect tally for Gonzalo Ferrari saw Eduardo Gregghi's team edge ahead with added confidence and a winning score of 12-9, to take the first place in tomorrow's Final.

With a welcome break between the second and third matches of the day, the crowds enjoyed the buzzing atmosphere on the lake, both in the free of entry Polo Village and in the spectacularly luxe VIP areas. There was a palpable frisson in the stands as the excited spectators took their seats for the third and final showdown today between Mackage and St. Moritz – Top of The World. Swedish 0 goaler Niclas Johansson (0) stepped in to replace Jonathan Tidswell-Pretorius for St. Moritz – Top of The World and kicked off proceedings with two goals. However, as the wind picked up in the Engadin Valley it proved challenging as it cruelly whipped the ball off course. This was Isidro Strada's third time in St. Moritz and his experience helped him to convert all four opportunities at goal, with Lidia Gauss displaying true 'girl power' to slot two penalties through to the delight of the Mackage supporters – who as a result, cheered their 9-8 win and with it their place in tomorrow's Final.

These results mean that tomorrow's Final will be between Snow Polo World Cup St. Moritz newcomers, Mackage vs Kusunacht Practice returning for their second year, but their first time in the Final, due to be played at 2.30pm. Perrier-Jouët vs St. Moritz – Top of The World in the Subsidiary Final for The Mackage Trophy at 12.15pm and World Polo League vs Flexjet will play for The Casablanca Trophy (5th and 6th place) at 11am.

The 2024 Snow Polo World Cup St. Moritz Teams:

World Polo League (16): Melissa Ganzi (0), Adrian Laplacette Jr. (6), Alejandro Novillo Astrada (7) & James Mann (3)

St. Moritz – Top of The World (15): Niclas Johansson (0), Tito Gaudenzi (2), David 'Pelon' Stirling (8) & Pelayo Berazadi (5)

Mackage (16): Lidia Gauss (0), Jack Hyde (5), Isidro Strada (7) & Ryan Pemble (4)

Perrier-Jouët (16): Philipp Mueller (0), Nacho Gonzalez (4), Hissam Hyder (4) & Max Charlton (6)

The Kusunacht Practice (15): Eduardo Gregghi (0), Hugo Taylor (4), Gonzalo Ferrari (7) & Nico San Roman (4)

Flexjet (16): Santos Bollini (2), Marc Ganzi (1), Martin Jauregui (6) & Nic Roldan (7)



All the matches can be viewed live over the internet at www.pololine.tv



Sponsors and partners of the Snow Polo World Cup St. Moritz 2024

Team Sponsors	Flexjet, MACKAGE, The Kusunacht Practice, Perrier-Jouët, St. Moritz & World Polo League
Official Outfitter	Casablanca
Umpire Sponsor	Maura Wasescha
Official Hotels	Badrutt's Palace Hotel, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, Carlton Hotel, Suvretta House, Giardino Mountain, Grace La Margna, Crystal Hotel, Steffani Hotel, Hotel Corvatsch, Hotel Laudinella, Hotel Sonne
Guest Nation	Mauritius
Guest Resort	Ithaafushi – The Private Island by Waldorf Astoria
Official Restaurants	Chesa Veglia/Polo Bar, Paradiso, Kulm Country Club, HATO
Official Partner Hotel Zurich	Hotel Schweizerhof
Trophy Sponsors	St. Moritz, CentraLab, Casablanca, Flexjet, Ithaafushi – The Private Island by Waldorf Astoria, Bucherer 1888
Helmet Sponsor	St. Moritz
Official Car	Kessel/Maserati
Sponsors	Maura Wasescha, Kessel/Maserati, Pernod Ricard Swiss, Sprüngli, Chopfab Boxer, Trois Pommes
VIP Catering	GAMMACATERING
Official Suppliers	Champagne Perrier-Jouët, Oona Caviar, Cecchetto, Mitscho's Cigars, Sprüngli, acqua ORSINI, Chopfab Boxer, Villa Sandi, Royal Salute
Exhibitors	Casablanca, Maura Wasescha, Casino St. Moritz, Ender Sport St. Moritz, Kessel/Maserati, Caviarlieri Switzerland, Villa Sandi, Ithaafushi – The Private Maldives Island, Die Weltwoche, Flexjet, Etica, MyAlpChalet, Mauritius, MACKAGE
Medical Partner	Klinik Gut
Official Lab Partner	CentraLab
Public Catering	Crystal Hotel, Madame Sum, AlpenFood Catering, azado, Giardino Mountain, Pop-up on the Ice by R.C. Concepts



Supporter	Engadin, Gemeinde St. Moritz, Kanton Graubünden, St. Moritz, Lyceum Alpinum Zuoz, O. Christoffel AG, Blasto
Host Club	Evviva Polo Club St. Moritz
Partner Club	Polo Park & Country Club Zürich
Specialised Horse Clinic	HANSEKLINIK FÜR PFERDE
Official Snow Polo Magazine Publisher	The Polo Magazine, Polo Times
Worldwide Live Coverage	PoloLine.TV
Media Partners	The Polo Magazine, Polo International, Le Grand Mag, Polo Times, Polo&Luxury Magazine, good style mag, Polo & Lifestyle The London Magazine, La Polo, Excellence Magazine Luxury, Die Weltwoche, Falstaff, Falstaff TRAVEL, CNBC, PoloLine.TV, ALPSTYLE

Snow Polo and the Evviva Polo St. Moritz Ltd

1985 saw the first-ever polo competition and St. Moritz staging this world premiere. The Snow Polo World Cup has reigned over the last weekend in January in St. Moritz ever since. In 2014, leading exponents of snow polo in Switzerland founded Evviva Polo St. Moritz Ltd and signed a long-term contract with the town of St. Moritz, thus securing a sustained continuation of the Snow Polo World Cup St. Moritz. The Board of Directors consists of Dr Piero Dillier (President), Reto Gaudenzi (Founder, Vice-president and CEO) and Arndt Küchel; Jürg Reinger is the CFO. A well-rehearsed team of local and regional partners and the See Infra Ltd is working hand in hand with the organisers to carry out the tournament. For more information, visit www.snowpolo-stmoritz.com.

Notice to the media

Online accreditation for the 2024 tournament is open. Please sign up at www.snowpolo-stmoritz.com/about/accreditation

Media office Snow Polo World Cup St. Moritz

Katja Grauwiler +41 79 684 88 53 media@snowpolo-stmoritz.com

Evviva Polo St. Moritz Ltd

Reto Gaudenzi +41 79 774 38 27 reto.gaudenzi@snowpolo-stmoritz.com

Jürg Reinger +41 79 402 92 75 juerg.reinger@snowpolo-stmoritz.com



FLEXJET



MACKAGE



THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW - ESTABLISHED 1985

26-27-28 JANUARY 2024



Medienmitteilung

Snow Polo World Cup St. Moritz 2024

Spektakulärer zweiter Tag: Team The Kusunacht Practice & Team Mackage sichern sich einen Platz im morgigen Finale

St. Moritz, 27. Januar 2024. Tag zwei und strahlender Sonnenschein begrüßten die vielen Zuschauer, die auf den gefrorenen St. Moritzersee strömten. Alle wollten die exklusive Atmosphäre genießen und eines der spektakulärsten Sportereignisse der Welt erleben.

Als erstes Snow Polo-Event überhaupt, das 1985 von CEO und Gründer Reto Gaudenzi ins Leben gerufen wurde, feiert dieses Highlight des Polo-Weltkalenders nächstes Jahr sein 40-jähriges Jubiläum. Erfolg baut Erfolg auf, und nirgendwo ist dies mehr der Fall als beim Snow Polo World Cup St. Moritz. Beim einzigen internationalen High Goal-Turnier auf Schnee sind sowohl die VIP- als auch die Chukker-Club-Tickets dieses Jahr erneut ausverkauft. Die Tickets zum Galadinner von Samstagabend im Badrutt's Palace gehören zu den begehrtesten in St. Moritz – freie Plätze gibt es dort seit Monaten keine mehr.

Die monatelange, für die Schweiz typisch effiziente Planung, um die Infrastruktur auf dem zugefrorenen St. Moritzersee lückenlos aufzubauen, ist beeindruckend. Nur so kann man den Gästen solch ein einzigartiges VIP-Erlebnis, den Luxus und den Spass für bieten. Bei einem Turnierbudget von rund CHF 2.5 Millionen sind insgesamt 5.600 Arbeitsstunden nötig, um die 3.900 Tonnen Infrastruktur zu installieren – und dabei wird kein noch so kleines Detail übersehen.

Der Wettergott hat St. Moritz in letzter Zeit leider etwas zu viel Sonnenschein beschert. Die Eisdicke ist zwar gut und mit rund 40 Zentimetern absolut sicher, aber die Qualität der Spielfläche hat den Snow-Polo-Maestro Reto Gaudenzi dazu veranlasst, die üblichen vier Chukkers heute erneut durch ein Penalty-Schiessen zu ersetzen. Diese Art von Wettkampf kann für jeden Spieler genauso nervenaufreibend und spannend sein wie ein offenes Spiel, da jeder entscheidende Schlag des Balls unter den strengen und wachsamen Blicken der Gäste auf den vollen Tribünen stattfindet und gleichzeitig live in der ganzen Welt übertragen wird. Heute musste jeder Spieler vier Penaltys schießen: zwei aus 30 Yards Entfernung und zwei aus 50 Yards. Es sah vielleicht einfach aus, aber jeder Wind, die Tagesform eines jeden Ponys und der Stress des Augenblicks stellen die Nerven der Spieler auf die Probe.

Und für dieses Penaltyschiessen am Samstag herrschten nahezu perfekte Bedingungen, denn es war fast windstill und der Schnee war perfekt präpariert. Melissa Ganzi's Team World Polo League und das Team von Perrier-Jouët waren die ersten, die sich auf den gefrorenen See begaben, um sich zu messen. Zweifellos hatten sie die letzte Nacht damit verbracht, jeden Schlag durchzugehen und sich mental auf den heutigen Tag vorzubereiten. Druck macht, wie man so schön sagt, Diamanten, und die Queen of Snow Polo, Melissa Ganzi, glänzte mit ihren beiden 30-Yards-Schlägen, die ins Schwarze trafen. Doch Max Charlton vom Team Perrier-Jouët - mehrfacher Gewinner des Snow Polo World Cup St. Moritz - und Hissam Hyder - wertvollster Spieler des Jahres 2014 - hatten ihre Form gefunden und schickten jeden ihrer Schläge ins Tor, so dass das gegnerische Team Perrier-Jouët den Sieg mit 11:9 knapp verpasste.

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · PR/TICULAR · Forchstrasse 55 · CH-8032 Zürich

T +41 79 684 88 53 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com



FLEXJET



MACKAGE



THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW - ESTABLISHED 1985

26-27-28 JANUARY 2024



Das als Nummer Eins gesetzte Team von gestern, The Kusnacht Practice, traf im ersten Halbfinalspiel auf Flexjet. Nach einem begeisternden Vormittag mit Penaltyschiessen beider Teams blieb es bis zum Schluss spannend. Die Unterstützung der vielen The Kusnacht Practice-Fans auf den Tribünen und ein perfekter Treffer von Gonzalo Ferrari sorgten dafür, dass das Team um Captain Eduardo Gregghi mit mehr Selbstvertrauen und einem Sieg von 12:9 als Erste den Einzug ins Finale am Sonntag schafften.

Nach einer willkommenen Pause zwischen dem zweiten und dritten Spiel des Tages genossen die Zuschauer die ausgelassene Atmosphäre auf dem See, sowohl im kostenlosen Polo Village als auch in den spektakulär luxuriösen VIP-Bereichen. Die Spannung auf den Tribünen war spürbar, als die Zuschauer ihre Plätze für den dritten und letzten Showdown des Tages zwischen Team Mackage und Team St. Moritz - Top of The World einnahmen. Der Schwede Niclas Johansson (0), der Jonathan Tidswell-Pretorius bei St. Moritz - Top of The World ersetzte, eröffnete das Spiel mit zwei Toren. Der aufkommende Wind im Engadin war jedoch eine Herausforderung, denn er peitschte den Ball gnadenlos aus der Bahn. Isidro Strada war bereits zum dritten Mal in St. Moritz und seine Erfahrung half ihm dabei, alle vier Torchancen zu verwandeln. Lidia Gauss zeigte wahre "Girl Power" und verwandelte zwei Penalty-Shoots zur Freude der Team Mackage-Fans, die daraufhin den 9:8-Sieg und damit den Einzug ins morgige Finale bejubelten.

Diese Ergebnisse bedeuten, dass das morgige Finale zwischen den Newcomern des Snow Polo World Cup St. Moritz, dem Team Mackage, und dem Team The Kusnacht Practice, ausgetragen wird. Dieses Team ist in diesem Jahr zum zweiten Mal dabei, steht aber zum ersten Mal im Finale. Dieses wird morgen, Sonntag um 14.30 Uhr ausgetragen. Team Perrier-Jouët und das Team St. Moritz - Top of The World spielen im kleinen Finale um die Mackage Trophy um 12.15 Uhr, und Team World Polo League gegen Team Flexjet heisst die Paarung um die Casablanca Trophy (5. und 6. Platz) um 11.00 Uhr.

2024 Snow Polo World Cup St. Moritz Teams:

World Polo League (16): Melissa Ganzi (0), Adrian Laplacette Jr. (6), Alejandro Novillo Astrada (7) & James Mann (3)

St. Moritz – Top of The World (15): Niclas Johansson (0), Tito Gaudenzi (2), David 'Pelon' Stirling (8) & Pelayo Berazadi (5)

Mackage (16): Lidia Gauss (0), Jack Hyde (5), Isidro Strada (7) & Ryan Pemble (4)

Perrier-Jouët (16): Philipp Mueller (0), Nacho Gonzalez (4), Hissam Hyder (4) & Max Charlton (6)

The Kusnacht Practice (15): Eduardo Gregghi (0), Hugo Taylor (4), Gonzalo Ferrari (7) & Nico San Roman (4)

Flexjet (16): Santos Bollini (2), Marc Ganzi (1), Martin Jauregui (6) & Nic Roldan (7)

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · PR/TICULAR · Forchstrasse 55 · CH-8032 Zürich

T +41 79 684 88 53 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com



THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW - ESTABLISHED 1985

26-27-28 JANUARY 2024



Alle Partien können auf www.pololine.tv via Internet Live Stream geschaut werden.



Sponsoren and Partner des Snow Polo World Cup St. Moritz 2024

Team Sponsoren	Flexjet, MACKAGE, The Kusunacht Practice, Perrier-Jouët, St. Moritz & World Polo League
Offizieller Ausrüster	Casablanca
Umpire Sponsor	Maura Wasescha
Offizielle Hotels	Badrutt's Palace Hotel, Kulm Hotel St. Moritz, Kempinski Grand Hôtel des Bains, Carlton Hotel, Suvretta House, Giardino Mountain, Grace La Margna, Crystal Hotel, Steffani Hotel, Hotel Corvatsch, Hotel Laudinella, Hotel Sonne
Gastnation	Mauritius
Gast-Resort	Ithaafushi – The Private Island by Waldorf Astoria
Offizielle Restaurants	Chesa Veglia/Polo Bar, Paradiso, Kulm Country Club, HATO
Offizielles Partner-Hotel Zürich	Hotel Schweizerhof
Trophy Sponsoren	St. Moritz, CentraLab, Casablanca, Flexjet, Ithaafushi – The Private Island by Waldorf Astoria, Bucherer 1888
Helm Sponsor	St. Moritz
Official Car	Kessel/Maserati
Sponsoren	Maura Wasescha, Kessel/Maserati, Pernod Ricard Swiss, Sprüngli, Chopfab Boxer, Trois Pommes
VIP Catering	GAMMACATERING
Offizielle Lieferanten	Champagne Perrier-Jouët, Oona Caviar, Cecchetto, Mitscho's Cigars, Sprüngli, acqua ORSINI, Chopfab Boxer, Villa Sandi, Royal Salute
Aussteller	Casablanca, Maura Wasescha, Casino St. Moritz, Ender Sport St. Moritz, Kessel/Maserati, Caviarlieri Switzerland, Villa Sandi, Ithaafushi – The Private Maldives Island, Die Weltwoche, Flexjet, Etica, MyAlpChalet, Mauritius, MACKAGE
Medical Partner	Klinik Gut
Official Lab Partner	CentraLab
Publikums-Catering	Crystal Hotel, Madame Sum, AlpenFood Catering, azado, Giardino Mountain, Pop-up on the Ice by R.C. Concepts



THE WORLD'S ONLY HIGH GOAL TOURNAMENT ON SNOW - ESTABLISHED 1985

26-27-28 JANUARY 2024



Supporter	Engadin, Gemeinde St. Moritz, Kanton Graubünden, St. Moritz, Lyceum Alpinum Zuoz, O. Christoffel AG, Blasto
Host Club	Evviva Polo Club St. Moritz
Partner Club	Polo Park & Country Club Zürich
Specialised Horse Clinic	HANSEKLINIK FÜR PFERDE
Official Snow Polo Magazin Publisher	The Polo Magazine, Polo Times
Weltweite Live-Übertragung	PoloLine.TV
Media Partner	The Polo Magazine, Polo International, Le Grand Mag, Polo Times, Polo&Luxury Magazine, good style mag, Polo & Lifestyle The London Magazine, La Polo, Excellence Magazine Luxury, Die Weltwoche, Falstaff, Falstaff TRAVEL, CNBC, PoloLine.TV, ALPSTYLE

Snow Polo und die Evviva Polo St. Moritz AG

Polo auf Schnee wurde als Weltpremiere erstmals 1985 in St. Moritz gespielt. Seither steht St. Moritz am letzten Januarwochenende immer im Zeichen des Snow Polo World Cups. 2014 haben bekannte Exponenten der Schweizer Polo Szene die Evviva Polo St. Moritz AG gegründet und mit der Gemeinde St. Moritz einen langjährigen Vertrag geschlossen, um so die Fortführung des Snow Polo World Cup St. Moritz nachhaltig zu sichern. Der Verwaltungsrat setzt sich zusammen aus Dr. Piero Dillier (Präsident), Reto Gaudenzi (Gründer, Vizepräsident und CEO) und Arndt Küchel. CFO ist Jürg Reinger. Durchgeführt wird das Turnier in enger Zusammenarbeit mit einem eingespielten Team der See-Infra AG und diversen weiteren lokalen und regionalen Partnern. Weitere Infos unter www.snowpolo-stmoritz.com

Hinweis an die Medienschaffenden

Die Online-Akkreditierung für das Turnier 2024 ist geöffnet. Registrieren Sie sich bitte unter <https://www.snowpolo-stmoritz.com/about/accreditation/>

Medienstelle Snow Polo World Cup St. Moritz

Katja Grauwiler +41 79 684 88 53 media@snowpolo-stmoritz.com

Evviva Polo St. Moritz AG

Reto Gaudenzi +41 79 774 38 27 reto.gaudenzi@snowpolo-stmoritz.com
 Jürg Reinger +41 79 402 92 75 juerg.reinger@snowpolo-stmoritz.com

SNOW POLO WORLD CUP ST. MORITZ

Media Service · PR/TICULAR · Forchstrasse 55 · CH-8032 Zürich

T +41 79 684 88 53 · media@snowpolo-stmoritz.com · www.snowpolo-stmoritz.com